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Protokół Nr 15/20 z dnia 25 lutego  2020 roku 

 
z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji Budżetu, 

Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, odbytego w dniu                           

25  lutego 2020 roku. Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta Grajewo          

(ul. Strażacka 6A - 19-200 Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Komunalnej Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 11.30 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 17 radnych 

Nieobecni radni: Paweł Filip Zalewski 

W posiedzeniu udział wzięli radni/członkowie trzech Komisji w składzie:  

1.Pan Babul Tomasz 

2. Pani Aneta Ewa Chrzanowska-Karwowska 

3.Pan Ciechanowicz Andrzej 

4.Pani Jagielska Henryka 

5.Pani Ksepko Julia Klaudia 

6.Pani Elżbieta Nietupska 

7.Pan Niewiarowski Andrzej  

8.Pan Obrycki Paweł 

9.Pani Opara Anna 

10.Pan Paszkowski Piotr 



11.Pan Purwin Daniel 

12. Pan Purzeczko Krzysztof   

13.Pan Siejda Tomasz 

14.Pani Siwik -Karwowska Agnieszka 

15.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

16.Pani Stefańska Monika 

17.Pan Wielgat Mariusz  

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącego obrad: 

Daniela Purwina – Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad RM 

Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie przybyłe 

osoby. Stwierdził, że na stan 18 radnych/członków trzech Komisji, aktualnie                  w 

posiedzeniu bierze udział 13 radnych (na podstawie listy obecności), co stanowi                              

o prawomocności obrad ( kworum). 

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 



Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie Komisji  - w 

wersji elektronicznej (tablety) 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad RM 

Poprzez odczytanie przedstawił proponowany porządek obrad połączonych Komisji Rady 

Miasta:  

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Sprawozdanie z działalności w 2019 r. Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Grajewie 

oraz plan pracy na 2020 r. 

4. Informacja o funkcjonowaniu w 2019 r. Centrum Integracji Społecznej w Grajewie oraz 

perspektywy na 2020 r. 

5. Realizacja zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej – 

sprawozdanie za 2019 r., w tym: funkcjonowanie Programu 500+, informacja o działalności 

zespołu interdyscyplinarnego. 

6. Budynki i lokale komunalne – analiza kosztów związanych z utrzymaniem i przychodów. 

Informacja o przeprowadzonych inwestycjach i remontach w latach 2018-2019. 

7. Informacja na temat gospodarki odpadami na terenie miasta Grajewo. 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat;  

b) nadania nazwy ulicy;  

c) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej udzielonej Centrum Integracji Społecznej                     

w Grajewie na 2020 r.; 

d) emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r.;  



f)  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-2036.  

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły przedstawiony porządek obrad - bez 

zmian. 

/ głosowanie: 13 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad RM 

Przeszedł do realizacji przyjętego porządku obrad. 

Ad3. 

/- Sprawozdanie z działalności w 2019 r. Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Grajewie 

oraz plan pracy na 2020 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Sprawozdanie  stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

wnioskodawca -Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan pracy na 2020 rok) 

referują: Marek Duchnowski Dyrektor MOSiR, Dariusz Brzózka Kierownik Pływalni Miejskiej, 

Sylwia Łaguna Księgowa MOSiR 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.: „Sprawozdanie                      

z działalności w 2019 r. Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Grajewie oraz plan pracy 

na 2020 r.” 

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji  

Zapytał dlaczego MOSiR  swoim zakresie działania nie objął Sekcji Morsów? 

Pan Marek Duchnowski – Dyrektor MOSiR  

Odpowiedział, że Sekcja Morsów jest stowarzyszeniem, które nigdy nie było w strukturach 



MOSiR. Nie mniej jednak dodał, że Ośrodek wspiera ww. stowarzyszenie. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Sprawozdanie z działalności w 2019 r. 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Grajewie oraz plan pracy na 2020 r.  

/ głosowanie:   14 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad4. 

/Informacja o funkcjonowaniu w 2019 r. Centrum Integracji Społecznej w Grajewie oraz 

perspektywy na 2020 r.  / 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja  stanowią Zał. Nr 5 do prot./ 

wnioskodawca -Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan pracy na 2020 rok) 

referują: Izabela Randzio Kierownik CIS w Grajewie 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.: „Informacja                               

o funkcjonowaniu w 2019 r. Centrum Integracji Społecznej w Grajewie oraz perspektywy na 

2020 r. „ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała kto w CIS zajmuje się sprawami BHP ? 

Pani Izabela Randzio -Kierownik CIS  

Odpowiedziała, że firma „Krystyna”. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 



Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację o funkcjonowaniu w 2019 r. 

Centrum Integracji Społecznej w Grajewie oraz perspektywach na 2020 r.  

/ głosowanie:   14 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad5. 

/ Realizacja zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej – sprawozdanie 

za 2019 r., w tym: funkcjonowanie Programu 500+, informacja o działalności zespołu 

interdyscyplinarnego./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja  stanowią Zał. Nr 6 do prot./ 

wnioskodawca – Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan pracy na 2020 rok) 

referują: Barbara Pieńkowska, Dyrektor MOPS w Grajewie 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.:”Realizacja zadań                   

z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej – sprawozdanie za 2019 r., w tym: 

funkcjonowanie Programu 500+, informacja o działalności zespołu interdyscyplinarnego. 

Zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała o efekty pracy asystenta rodziny ? 

Pani Barbara Pieńkowska- Dyrektor MOPS 

Ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej nałożyła na gminy obowiązek 

udzielania pomocy rodzinom dysfunkcyjnym z dziećmi. Pomoc ta realizowana jest poprzez 

działania asystenta rodziny, który wspiera rodziny w przezwyciężaniu trudności związanych z 

opieką i wychowaniem małoletnich dzieci.  

Do funkcji asystenta rodziny zalicza się: 



1. funkcję wsparcia psychiczno-emocjonalnego, 

2. diagnostyczno-monitorującą, 

3. opiekuńczą, doradczą, mediacyjną, wychowawczą, 

4.motywująco-aktywizującą, 

5. koordynacji działań skierowanych na rodzinę.  

Asystentura rodziny polega na towarzyszeniu rodzinie z dziećmi w poszukiwaniu rozwiązań 

trudnej sytuacji życiowej z wykorzystaniem mocnych stron członków rodziny, zasobów 

rodziny pochodzenia i rodziny dalszej, społeczności lokalnej i zasobów instytucjonalnych. 

Efektem powinno być odzyskanie przez osoby przyjmujące pomoc kontroli nad własnym 

życiem, które pozwala im być samodzielnym oraz tak wypełniać role rodzica, aby 

środowisko rodzinne sprzyjało bezpieczeństwu i rozwojowi dzieci.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała, czy były przypadki ponownego powrotu asystenta do tej samej rodziny? 

Pani Barbara Pieńkowska- Dyrektor MOPS 

Odpowiedziała, że nie było takiej sytuacji.  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację nt. realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej – sprawozdanie za 2019 r.,                 

w tym: funkcjonowanie Programu 500+, informacja o działalności zespołu 

interdyscyplinarnego.  

/ głosowanie:   15-głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad6. 

Budynki i lokale komunalne – analiza kosztów związanych z utrzymaniem i przychodów. 

Informacja o przeprowadzonych inwestycjach i remontach w latach 2018-2019. 

 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja  stanowią Zał. Nr 7 do prot./ 

wnioskodawca -Komisja Budżetu RM ( Plan pracy na 2020 rok) 

referują: Marianna Haraś, Dyrektor ZADM w Grajewie 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.:”Budynki i lokale 

komunalne – analiza kosztów związanych z utrzymaniem i przychodów. Informacja                        

o przeprowadzonych inwestycjach i remontach w latach 2018-2019.” 

Zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zwróciła uwagę na znaczną kwotę wydatków na fundusz remontowy mieszkań 

komunalnych         w budynkach Wspólnot Mieszkaniowych – 192.968,70zł. 

Pani Marianna Haraś – Dyrektor ZADM  

Odpowiedziała, że Wspólnoty Mieszkaniowe podjęły wiele uchwał dot. remontów a gmina 

funkcjonuje we wspólnocie mieszkaniowej podobnie jak inni właściciele. Podejmowane 

uchwały nakładają na właścicieli (w tym gminę) obowiązek pokrycia wydatków i ciężarów 

związanych z utrzymaniem takiej nieruchomości, stosownie do ich udziałów i uczestniczenia 

w kosztach zarządu nieruchomością wspólną. Gmina jako współwłaściciel nieruchomości 

wspólnej jest zobowiązana do ponoszenia kosztów zarządu w postaci kosztów remontu tej 

nieruchomości wspólnej na zasadach i w wysokości określonej w uchwale przez ogół 

współwłaścicieli. To oznacza, że jest związana zasadami określonymi w u.w.l. na równi                      

z pozostałymi współwłaścicielami. Gmina jako członek wspólnoty mieszkaniowej odpowiada 

za zobowiązania wspólnoty w zakresie kosztów zarządu nieruchomością wspólną według 

zasad wynikających z ustawy o własności lokali i uchwał wspólnoty, natomiast finansowanie 

kosztów z nich wynikających, w części na nią przypadającej, odbywa się na podstawie 

ustawy o finansach publicznych”.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Powiedział, że nie jest zwolennikiem udzielania bonifikat przy sprzedaży mieszkań 



komunalnych i sprzedaży za bezcen. Dodał, że będzie dążył do obniżenia ustalonej 

wcześniej bonifikaty do 10%, poprzez dokonanie stosownej zmiany w uchwale określającej 

zasady sprzedaży nieruchomości stanowiących własność gminy.  

Pani Julia Klaudia Ksepko – Członek Komisji  

Zapytała o termin rozbiórki budynku przy ul. Piłsudskiego 19? 

Pani Marianna Haraś – Dyrektor ZADM  

Odpowiedział, że dalsze postępowanie zostanie uzgodnione z Burmistrzem. Dodała, że 

budynek został wysiedlony i nie stwarza żadnych zagrożeń.  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację dot. budynków i lokali 

komunalnych – analiza kosztów związanych z utrzymaniem i przychodów. 

Informacja o przeprowadzonych inwestycjach i remontach w latach                         

2018-2019.  

/ głosowanie:   16 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 

Ad7. 

/Informacja na temat gospodarki odpadami na terenie miasta Grajewo./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja  stanowią Zał. Nr 8 do prot./ 

wnioskodawca – Komisja Gospodarki Komunalnej RM ( Plan pracy na 2020 rok) 

referują: Bogdan Wojsławowicz, Naczelnik WGK UM Grajewo 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.:”/Informacja na 

temat gospodarki odpadami na terenie miasta Grajewo./ 



Następnie o zabranie głosu poprosił Pana Bogdana Wojslawowicza Naczelnika WGK UM. 

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Omówił temat dot. gospodarki odpadami komunalnymi. Powiedział, że 6 września zacznie 

obowiązywać nowelizacja z 19 lipca 2019 r. ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                           

w gminach. Rady gmin – na jej podstawie – będą zobowiązane dostosować obowiązujące 

teraz uchwały do zmienionych przepisów u.c.p. Muszą to zrobić w ciągu 12 miesięcy od 

wejścia w życie nowelizacji. A więc wszelkie uchwały, które podjęto przed 6 września 2019 

r., rada gminy ma obowiązek dostosować do znowelizowanych przepisów w ciągu roku.                    

W regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie gminy rady gmin będą musiały 

określić m.in. wymagania w zakresie:

- selektywnego zbierania i odbierania odpadów komunalnych obejmującego co najmniej: 

papier, metale, tworzywa sztuczne, szkło, odpady opakowaniowe wielomateriałowe                          

i bioodpady,

- selektywnego zbierania odpadów komunalnych przez odpowiednie punkty, które będą 

musiały zapewnić przyjmowanie co najmniej: papieru, metali, tworzyw sztucznych, szkła, 

odpadów opakowaniowych wielomateriałowych i bioodpadów, odpadów niebezpiecznych, 

przeterminowanych leków i chemikaliów, niektórych odpadów niekwalifikujących się do 

odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie domowym, zużytych baterii                           

i akumulatorów, zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego, mebli i innych odpadów 

wielkogabarytowych, zużytych opon, odpadów budowlanych i rozbiórkowych oraz odpadów 

tekstyliów i odzieży (obowiązek przyjmowania odpadów tekstyliów i odzieży przez punkty 

selektywnego zbierania odpadów będzie miał zastosowanie od 1 stycznia 2025 r. 

-rodzaju i minimalnej pojemności pojemników lub worków, przeznaczonych do zbierania 

odpadów komunalnych (zbieranie odpadów komunalnych będzie możliwe nie tylko                         

w pojemnikach, ale także w workach); warunków rozmieszczania tych pojemników                         

i worków oraz utrzymania pojemników w odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym                    

i technicznym,

- utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym i porządkowym miejsc gromadzenia 

odpadów. 

Zmiany te szczegółowo opisuje dostarczona radnym Informacja, która ma za zadanie 

wywołanie dyskusji dotyczącej planowanych, koniecznych zmian w gminnych przepisach 



dotyczących gospodarowania odpadami komunalnymi oraz zachęcenie do zastanowienia 

się nad rozwiązaniami poprawiającymi funkcjonowanie tego systemu.

Powiedział, że najważniejsze zmiany: 

1. Obowiązek selektywnego zbierania odpadów zgodnie z wymaganiami i sposobem 

określonym w regulaminie. 

2. Właściciel nieruchomości na której są wytwarzane odpady komunalne nie może 

zadeklarować w złożonej deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zbierania odpadów w sposób nieselektywny. W przypadku niedopełnienia 

przez właściciela nieruchomości tego obowiązku , podmiot odbierający odpady odbiera                    

i przyjmuje je jako niesegregowane , powiadamia o tym burmistrza, który jest 

zobowiązany do wszczęcia postępowania w sprawie określenia  wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i określenia w drodze decyzji wysokości tej opłaty 

za okres, w którym nie dopełniono obowiązku selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych, stosując wysokość stawki opłaty podwyższonej. 

3. Ograniczenie możliwości składania korekty deklaracji zmniejszającej wysokość 

zobowiązania z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na okres 

wsteczny. 

4 Brak możliwości ryczałtowego rozliczania  ogródków działkowych. Stawka opłaty 

obliczania tak jak dla nieruchomości niezamieszkałych ( od pojemnika).  

5. Wprowadzenie możliwości tworzenia i utrzymywania punktów napraw i ponownego 

użycia produktów lub części punktów napraw i ponownego użycia produktów lub części 

produktów niebędących odpadami. 

6. Obowiązek określenia w „ Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy: szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku w gminie w zakresie: 

- selektywnego zbierania i odbierania odpadów komunalnych(nowość- rada gminy może 



określić warunki uznania, że odpady są zbierane w sposób selektywny), 

- selektywnego zbierania i odbierania odpadów komunalnych prowadzonego przez punkty 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

7.Przystąpienie właściciela nieruchomości na której nie zamieszkują mieszkańcy( 

działalności gospodarcze, cmentarze, szkoły, urzędy itp.) do zorganizowanego przez gminę 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi jest dobrowolne                              i 

następuje na podstawie zgody właściciela nieruchomości wyrażonej w formie pisemnej- 

oświadczenie.  

8. Rada gminy może określić wymagania dotyczące kompostowania bioodpadów 

stanowiących odpady kuchenne w kompostownikach przydomowych na terenie 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi oraz zwolnić 

właścicieli takich nieruchomości – w całości lub w części- z obowiązku posiadania 

pojemnika lub worka na te odpady. 

9. Rada gminy może postanowić o odpłatnym przyjmowaniu przez punkt selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych odpadów o działalności rolniczej niestanowiących 

odpadów komunalnych ( np. folia rolnicza, opakowania po nawozach). 

10.W przypadku objęcia systemu gospodarowania odpadami komunalnymi nieruchomości 

niezamieszkałych oraz chęci zawarcia umowy z innym podmiotem, właściciel 

nieruchomości składa deklarację „ 0”. 

11. Odstąpiono od ryczałtowego rozliczenia się wybranych przez gminę firm odbierających 

odpady komunalne, przyjmując, że  podstawą ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla 

wykonawcy usługi będzie ilość i rodzaj odebranych oraz zagospodarowanych odpadów                      

z terenu gminy. 

12. Zniesienie obowiązku regionalizacji przy wyborze instalacji zajmującej się 

zagospodarowaniem odpadów komunalnych pochodzących z gminy.   



 Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji  

Zwrócił uwagę, że już w 2020 roku polskie gminy będą musiały osiągnąć 50-procentowy 

poziom recyklingu odpadów komunalnych. Obowiązek ten wynika z unijnych przepisów. 

Dzisiaj wiele samorządów twierdzi, że sobie z tym poradzi, bo już selektywnie zbiera 35-40 

procent. Problem w tym, że zmienia się sposób liczenia odpadów w recyklingu. Poziomy 

będą wyliczane według nowego unijnego wzoru, a nie tego, który obowiązywał w Polsce 

do tej pory. Za nieosiągnięcie wyznaczonych poziomów grożą milionowe kary.  

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska – Członek Komisji  

Stwierdziła, że nadal niezmiernie istotną rzeczą jest edukacja społeczeństwa. To muszą być 

cykliczne, permanentne działania! Zwróciła uwagę na problem brakujących koszy do 

selektywnej zbiórki odpadów również przez budynkiem urzędu miasta. Dodał, że 

mieszkańcy doceniają rozwój naszego miasta, ale dostrzegają wile błędów w gospodarce 

odpadami.  

Pani Elżbieta Nietupska – Zastępczyni Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 

RM 

Zapytała jak będzie wyglądał odbiór odpadów komunalnych? 

Odpowiedzi na pytania radnych udzielili: Burmistrz oraz Naczelnik WGK UM. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat gospodarki odpadami na 

terenie miasta Grajewo.  

/ głosowanie:   14 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad8. 

/-Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:/ 



Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Poinformował, że aktualnie komisje będą procedowały nad projektami uchwał. Dodał, że 

zadaniem komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich zaopiniowanie - zgodnie                             

z trybem regulaminowym.   

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                                      

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony 

do 3 lat;  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi 

umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                              

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały. 

Komisje w procesie procedowania pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                    

w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu   

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na 

czas oznaczony do 3 lat.- w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę. 

Komisje nie wniosły poprawek. 

/ głosowanie:   15 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy;  



/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. Następnie 

zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                              

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały. 

Komisje w procesie procedowania  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                   

w sprawie  nadania nazwy ulicy- w brzmieniu zaproponowanym przez 

wnioskodawcę. Komisje nie wniosły poprawek 

/ głosowanie:   15 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

c) w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej udzielonej Centrum Integracji 

Społecznej w Grajewie na 2020 r.; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 

przedmiotowej udzielonej Centrum Integracji Społecznej w Grajewie na 2020 r. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                              

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu 



uchwały. 

Komisje w procesie procedowania  pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały               

w sprawie  ustalenia stawki dotacji przedmiotowej udzielonej Centrum 

Integracji Społecznej w Grajewie na 2020 r. .- w brzmieniu zaproponowanym 

przez wnioskodawcę. Komisje nie wniosły poprawek 

/ głosowanie:   16 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

d) w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pan Grzegorz Kurzątkowski- Skarbnik Miasta 

Pokrótce omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. Poinformował, że 

ww. uchwała stanowi formalny początek  i podstawę prawną procedury uruchamiania emisji 

obligacji komunalnych w trybie emisji niepublicznej. Emisja obligacji ma na celu 

finansowanie planowanego deficytu budżetowego wynikającego z realizacji zadań 

inwestycyjnych w 2020 roku. Obligacje komunalne w swej istocie spełniają funkcję kredytu, 

jednak są dla Miasta bardziej korzystne niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. Wynika 

to to przede wszystkim z uwagi ich elastyczność. Instrument ten daje możliwość określenia 

takich terminów wykupu (  spłaty kapitału), które zapewniają bezpieczeństwo  w zakresie 

płynności finansowej budżetu. Powiedział, że wg wszelkich analiz ten moment jest 

korzystny na wyemitowanie obligacji, z uwagi na niski kurs pieniądza. Poinformował 



również, że czynione były starania w kierunku wieloletnich emisji jednak na takie 

rozwiązanie nie zgodziła się RIO, chociaż mazowiecka izba regionalna opiniuje pozytywnie 

takie działania.   

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała, na co zostaną przeznaczone środki z obligacji? 

Pan Grzegorz Kurzątkowski- Skarbnik Miasta 

Odpowiedziała, że emisja obligacji ma na celu finansowanie planowanego deficytu 

budżetowego wynikającego z realizacji zadań inwestycyjnych w 2020 roku. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Potwierdził, że  finansowanie planowanego deficytu budżetowego wynikającego z realizacji 

zadań inwestycyjnych w 2020 roku, między innymi na wcześniejsze wykonanie zadania ul. 

Ekologicznej. Dodał, że udało się opanować wskaźniki, które w tej chwili są korzystne.  

Pan Grzegorz Cyrylo – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Zwrócił uwagę, że w serii D20 zamiast kwoty 1.000.000,00 zł powinna być podana wartość 

2.000.000,00 zł. 

Pan Grzegorz Kurzątkowski- Skarbnik Miasta 

Odpowiedział, że zostanie to skorygowane. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała, czy emisja obligacji nie będzie zagrożeniem dla budżetu? 

Pan Grzegorz Kurzątkowski- Skarbnik Miasta 

Odpowiedział, że wg przeprowadzonych analiz rocznie możemy spłacać 4 mln zł, ale                       

z ostrożności  bierzemy 2mln zł. 

 Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie.  

Komisje w n procesie procedowania  pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały               

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu                           

- w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie wniosły 

poprawek 

/ głosowanie:   17 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/ 



Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

e) w sprawie  zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r.;  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2020 r. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji  

Zapytał o przyczyny wysokich kosztów sporządzenia dokumentacji projektowej na remont 

pomieszczeń łazienek w budynku Urzędu Miasta? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Odpowiedział, że takie są szacunkowe koszty sporządzenia projektu który będzie wymagał 

zmian w istniejących sieciach wodociągowych, kanalizacyjnych, zaś realizacja tego zadania 

będzie etapowana. 

Komisje w procesie procedowania  pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały               

w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r. .- w brzmieniu 

zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie wniosły poprawek. 

głosowanie:   12 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

f)  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-

2036./  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-2036. 

Komisje w procesie procedowania  pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały               

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 

2020-2036.- w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie 

wniosły poprawek. 

głosowanie:   12 -głosów-za,   0-przeciw,    0-wstrz. się/. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad9. 

/Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta./ 

Pan Daniel Purwin– Przewodniczący Obrad 

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, 

który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu 

zarządził głosowanie w sprawie jego przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 14/20 z dnia                                        

28 stycznia 2020 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag, co do treści.  

( głosowanie jawne: 12 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się/. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad10. 



/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków i informacji  poruszono następujące tematy: 

Pan Paweł Obrycki – Członek Komisji  

Zapytał o masowe wycinkę/podcinkę drzew na terenie miasta? 

Pan Ryszard Wolwark- Sekretarz Miasta 

Stwierdził, że każdego roku na wiosnę na terenie miasta trwa bezprzykładna „rzeź” drzew, 

szczególnie w pasach dróg publicznych, niezależnie od tego, czy jest taka potrzeba, czy jej 

nie ma. Robią to ludzie nieposiadający żadnych kwalifikacji w tym zakresie. Ogłowione 

drzewa, bo tak  trzeba nazwać te działania wyglądają okropnie i straszą bardziej 

wrażliwych mieszkańców narażając na śmieszność ludzi odwiedzających. Dodał, że należy 

brać przykład z miast, gdzie robią to przykładnie, w sposób przemyślany- zgodny ze sztuką 

ogrodniczą. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Ad vocem stwierdził, iż rozumie, że ktoś może mieć wysoką wrażliwość na piękno natury,                             

a także ładu i estetyki zagospodarowania, ale pozostaje jeszcze kwestia praktyczna.  

Odpowiedział, że część tych podcięć realizowana jest na zlecenie Zakładu Energetycznego, 

ponieważ drzewa wchodzące w linie  energetyczne stwarzają zagrożenie porażenia  

prądem. Przy SP nr 4  podcinka drzew była konieczna ze względu na bezpieczeństwo. 

Poinformował, że na terenie Miasta Grajewo pielęgnacją zieleni zajmuje się PUK Sp. z o.o. 

w Grajewie. Dodał, że realizacja tych zadań odbywa się z wielką starannością, analizuje się 

i weryfikuje się pod kątem własności jak również możliwości technicznych.  

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji   

Stwierdził, że utożsamia się z poglądami Sekretarza Miasta. Dodał, że wnioskował                          



o podcinkę drzew przy SP nr 4 ze względów bezpieczeństwa. Stwierdził, że zawsze                           

w ramach rekompensaty przyrodniczej powinny pojawiać się nowe nasadzenia. 

Pan Bogdan Wojslawowicz- Naczelnik WGK UM 

Poinformował, że każda wycinka poprzedzona jest uzyskaniem wymaganego prawem 

pozwolenia. Dodał, że mieszkańcy wskazuję na potrzebę podcinki drzew ze względu na 

bezpieczeństwo. Powiedział, że Urząd Miasta, typując drzewa do wycinki, kieruje się 

głównie stanem zdrowotnym drzew i zagrożeniami dla bezpieczeństwa ludzi                                  

i infrastruktury ( budynków) wynikaj 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

Zapytał czy planowane są nowe nasadzenia? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że tak. 

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji   

Stwierdził, że nowe nasadzenia należałoby realizować wg wcześniej sporządzonego planu 

wykonawczego zieleni przez osobę posiadającą odpowiednią wiedzę i doświadczenie w tym 

temacie.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Zapewnił, że nowe nasadzenia odbędą się zgodnie z projektem urządzenia zieleni. Niemniej 

jednak dodał, że to wszystko wymaga dużych nakładów finansowych. 

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska- Członek Komisji  

Poinformowała, ze w Parku przy ul. Woj. Polskiego znajdują się uschnięte drzewa, co 

należałoby sprawdzić, czy rzeczywiście są one suche. 

Pan Konrad Kostrzewski- miejscowe media internetowe (www.zyciegrajewa.pl) 

Zapytał o projekt zagospodarowania terenu wokół Jeziora Brajmura? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

http://www.zyciegrajewa.pl/


Odpowiedział, że na realizację tego zadania bez wkładu własnego potrzeba 40 mln zł - to 

szacunkowa wartość projektu. Władze miasta chcą złożyć gotowy projekt do końca lipca 

br. Renowacja obejmuje swoim zasięgiem tereny nadjeziorne w połączeniu z rzeką Ełk oraz 

zbiornik retencyjny. Mechanizm finansowy z EOG i Norweski Mechanizm Finansowy czyli 

tzw. Fundusze norweskie – to forma bezzwrotnej pomocy zagranicznej przez Islandię, 

Norwegię i Liechtenstein. Dzięki tym funduszom będzie  możliwość pozyskania tych 

środków. Jednak, aby zacząć projekt trzeba wykupić ziemie w obrębie Jeziora Brajmura – 5 

ha. W tej chwili jesteśmy na etapie rozmów z właścicielami terenów. Wspomniał również o 

nawiązaniu współpracy z Wydziałem Architektury Politechniki Białostockiej. To efekt 

partnerstwa uczelni z Grajewem, zapoczątkowanego kilka lat wstecz podczas realizacji 

projektu   klastra energetycznego „ Energetyczne Grajewo”. Będziemy chcieli podjąć 

współpracę w sprawie  przygotowania koncepcji architektoniczno-urbanistycznych 

zagospodarowania terenów obejmujących obszar „ Strzelnicy” oraz obszar wokół klubu „ 

Hades” położonych w mieście Grajewo.  

Ad11. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem obrad, zamknął 

posiedzenie, pożegnał zgromadzonych, dziękując wszystkim za udział.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokołowała: B. Poniatowska  

(naczelnik BRM) 

 

 

 

                                              Przewodniczący Obrad 

                                                    /Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM/ 



                                                                         Daniel Purwin 

                                           

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

 


